



ADR Institute of Canada
Institut d'arbitrage et de
médiation du Canada ^{TM/MC}

LEADING DISPUTE RESOLUTION IN CANADA
À L'AVANT-PLAN DE LA RÉOLUTION DES DIFFÉRENDS AU CANADA

ADRIC Bulletin

July 2024

**la version française suit*

**LAST WEEK
FOR
40% OFF**



ADR...The Future is
NOW!

Top News

National Conference

Affinity Partners

Canadian Arbitration and
Mediation Journal

Affiliate Events



ADRIC 2024: ANNUAL NATIONAL CONFERENCE

ADR...The Future is NOW! A theme that resonates the ongoing challenges that our sector is facing with technology and changing landscapes in ADR.

We are pleased to announce our 50th Annual General Meeting (AGM) and Annual National Conference will be held in Toronto on October 24-25, 2024.

Registration for the ADRIC 2024 Annual National Conference is now open, featuring a 40% discount applied at checkout. **Reserve NOW before this discount disappears on AUGUST 1ST!**

CLICK HERE TO REGISTER!

CALL FOR SPEAKERS

We are thrilled to announce that submissions for speakers are still open for our 50th conference! This is a fantastic opportunity for you to share your knowledge and expertise on various topics, including ADR, Arbitration, Mediation, Adjudication, Restorative Justice, and more.

Your contributions will be invaluable in making this milestone event a resounding success. Please send your submissions as soon as possible to: AdministrativeCoordinator@adric.ca.

We can't wait to see the incredible presentations you will bring to this celebration!

DON'T MISS OUT ON SECURING YOUR STAY AT THE FAIRMONT ROYAL YORK

The venue for our 50th Annual Conference will be the Fairmont Royal York in Toronto. We have secured a \$399 per night group rate. The booking link is now live and ready for you to book. Click here to book your hotel room: <https://book.passkey.com/event/50794302/owner/12204/home>

You are also welcome to call the Reservations Department at 1-800-663-7229 or their Global Reservations Centre at 1-800-441-1414. For ease of booking, we recommend that callers identify themselves as being with the ADR Institute of Canada.



 *There is a limited amount of space available for hotel rooms. Please make your reservations now!*

SPONSORSHIP

The ADRIC 2024 National Conference has six different packages of Sponsorship Entitlements, which all have limited sponsors. Act now to guarantee your visibility.

To get more information on the available package, visit: https://adric.ca/wp-content/uploads/2024/06/ADRIC-National-Conference-Prospectus-2024_updated.pdf

SPONSORS

We sincerely thank all our current sponsors for their generous support thus far.



ADR Notable



Lead the conversation in dispute resolution with an Osgoode LL.M.



MEET THE CONFERENCE COMMITTEE:

Click through for their biographies!

MEGAN KEENBERG, C.S., Q. ARB.,
FOUNDER – KEENBERG & CO
(Conference Committee Co-Chair)

[*Megan's Biography*](#)

DAVID McCUTCHEN, LLB, C. ARB,
ARBITRATOR – ARBITRATION PLACE
(Conference Committee Co-Chair)

[*David's Biography*](#)

GARY LACASSE,
EXECUTIVE DIRECTOR
ADR INSTITUTE OF CANADA

[*Gary's Biography*](#)

PRAMILA JAVAHERI, BA (HONS),
C.MED, Q.ARB, WFA

[*Pramila's Biography*](#)

WARREN FOLEY,
PARTNER – GOWLING, WGL

[*Warren's Biography*](#)

JOSIE PARISI, PARTNER,
FINANCIAL RESTRUCTURING AND
TRANSACTION SERVICES
BDO LLP CANADA

[*Josie's Biography*](#)

PRESENTER PROFILE:



**SHAARON JONES-
CRAWFORD: BARRISTER;
LLM; C. MED (ADRIC); EEC
(WINDSOR LAW); ADJUDICATOR
(OSGOODE); CC. MED);
AUTHOR**

Shaaron Jones-Crawford is an internationally trained Barrister with experience in Mediation, Arbitration and Alternative Dispute Resolution and Training. She has been a Trainer in organizations such as Osgoode Hall Law School, Ontario Ministry of the Attorney General, Ontario municipalities (Toronto, Hamilton, etc.), Toronto By-Law Enforcement and Toronto Police.



**HAROLD TAN: Q. MED
(ADRIC); CHARTERED
COMMUNITY MEDIATOR (CC.
MED); ADJUDICATOR (OSGOODE);
LLM (ADR), OSGOODE;
AUTHOR.**

Harold Tan is a Mediator, Investigator, Adjudicator, Author, Humber College (Longo School of Business) faculty, and York U (Continuing Studies) Coach. He holds a LLM (Alternative Dispute Resolution) from Osgoode Law School, a Qualified Mediator (Q. Med.) designation with the ADR Institute of Ontario/Canada, and a Chartered Community Mediator (CC. Med.) designation with the Ontario Community Mediation Coalition.

CONFERENCE PRESENTATION: PRELIMINARY INQUIRY V. INVESTIGATION: BEFORE THE VOLCANO ERUPTS

While Investigations and Inquiries are familiar services to clients, we introduce an earlier option within this category known as Preliminary Inquiry. This type of Preliminary Inquiry is an early warning protocol that may be activated before formal allegations are formulated. It provides an opportunity for a Retaining Client to minimize their financial, organizational and reputational costs by taking pre-emptive action.

Presenters will compare and contrast the three options of Preliminary Inquiry, Inquiry and Investigation. We will provide an example of the successful application of Preliminary Inquiry in a business setting.

CANADIAN ARBITRATION REPORT 2024

(IN ENGLISH ONLY)

The Canadian Arbitration Report 2024, focusing on the practice of international and domestic commercial arbitration by counsel, arbitrators and experts based in Canada, and the use of arbitration Canadian businesses, was recently released. A link to the Report is below.

The 60-page Report presents a summary of data obtained in the Canadian Arbitration Survey from arbitration practitioners – arbitrators, counsel, and experts – based in Canada, irrespective of where the disputes arose, or the arbitrations were seated or venued.

Report: <https://www.fticonsulting.com/-/media/files/insights/reports/2024/may/canadian-arbitration-report-2024.pdf>



BRINGING VALUE TO YOUR MEMBERSHIP! FOCUS ON OUR AFFINITY PARTNER TD INSURANCE FOR HOME, AUTO AND LIFE

[Home, Auto & Travel Insurance Program - ADR Institute of Canada \(adric.ca\)](https://www.adric.ca)



Insurance

ANOTHER AFFINITY PROGRAM



We do have some licenses available. If you are interested in our Enterprise account at this Zoom level, please reach out to us to purchase this product.

UPDATE YOUR MEMBERSHIP DATA / ADR CONNECT

We encourage ADRIC members to ensure their membership data is up to date for ADR Connect. Keeping membership information current is crucial for facilitating seamless communication, networking, professional development opportunities, and being chosen for our rosters within the alternative dispute resolution community. By updating your profiles with recent contact details, credentials, and areas of expertise, you can maximize your visibility and engagement within the ADRIC network. This proactive approach not only enhances individual member experiences but also strengthens the collective impact of ADR professionals in promoting effective conflict resolution practices across various sectors.

CALL FOR SUBMISSIONS

The Canadian Arbitration and Mediation Journal is seeking submissions from scholars, practitioners, and students on any process or aspect of ADR. We are also looking for book reviews or original writing on a broad range of dispute resolution topics. Submissions from different sectors and disciplines such as business, communications, economics, engineering, government, law and psychology are welcomed.

Members and friends of the ADR Institute of Canada who wish to write for the Journal are encouraged to do so and to contact a member of the Editorial Board regarding their submission at: journal@adric.ca

For submission and formatting requirements please see [Contributor Guidelines for Potential Authors](#).



CANADIAN TRANSPORTATION AGENCY

The Canadian Transportation Agency (CTA), in collaboration with ADR Institute of Canada (ADRIC) is updating its list of Arbitrators. If you are interested in being considered for inclusion on CTA's roster of arbitrators, visit our website for further information: <https://adric.ca/otc-cta/>



EVENTS AND COURSES FOR MEMBERS AND INFORMATION FROM AFFILIATES

ADR Institute of Canada

Med-Arb Course

NEW! Registration is now open for ADRIC's Online Foundational Med-Arb Course.

We are pleased to announce the return of our Online Foundational Med-Arb Course in Fall 2024!

The Foundational Med-Arb Course will be an intensive three-day practical immersion in the knowledge and competencies required to run a fair, effective and efficient med-arb process. It will be delivered online in English by Colm Brannigan, Marc Bhalla and Richard Moore, all highly experienced dispute resolution professionals. Topics to be covered will include: an overview of the med-arb process, the benefits, and challenges of the process, standards of conduct and ethical issues related to the process, the negotiation and drafting of the med-arb agreement, developing a reflective practice, transitioning from mediation to arbitration, how arbitrators make decisions, award writing, and practical professional considerations for the med-arbitrator. The course will fulfill the education requirements for ADRIC's C.Med-Arb designation.

The dates for the Med-Arb (Presented Online) are as follows:

| | |
|-----------------------------------|--------------------|
| Day 1: Tuesday, October 8, 2024 | Noon to 6:00 pm ET |
| Day 2: Wednesday, October 9, 2024 | Noon to 6:00 pm ET |
| Day 3: Thursday, October 10, 2024 | Noon to 5:00 pm ET |

[CLICK HERE TO REGISTER](#)

ADR Institute of Ontario (ADRIO)

The Influence of Geopolitics in Modern Conflicts

August 27, 2024

<https://adr-ontario.ca/adr-geopolitics/>

Marketing Strategies that Really Work for ADR Practitioners

August 28, 2024

<https://adr-ontario.ca/marketingadr2024/>

Online Speed Mentoring and Networking

August 29, 2024

<https://adr-ontario.ca/mentoring2024/>



ADR Institute of Canada
Institut d'arbitrage et de
médiation du Canada ^{TM/MC}

LEADING DISPUTE RESOLUTION IN CANADA
À L'AVANT-PLAN DE LA RÉOLUTION DES DIFFÉRENDS AU CANADA

L'IAMC Bulletin

juillet 2024

**Dernière chance
pour 40%
de réduction**



À La Une

- Conférence Nationale
- Partenaires d'affinité
- La Journal d'arbitrage et de médiation canadien
- Événements pour les affiliés

PRD...l'avenir est
MAINTENANT!



L'IAMC 2024: CONFÉRENCE NATIONALE

PRD... l'avenir est MAINTENANT! Ce thème fait écho aux défis actuels auxquels notre secteur fait face, notamment en ce qui concerne les avancées technologiques et l'évolution rapide du paysage des modes de prévention et de règlement des différends (PRD).

Nous avons le plaisir d'annoncer que notre 50e assemblée générale annuelle (AGA) et conférence nationale annuelle se tiendront à Toronto les 24 et 25 octobre 2024.

Les inscriptions à la conférence nationale annuelle 2024 de l'IAMC sont ouvertes. Une réduction de 40 % est appliquée au moment du paiement. **Réservez MAINTENANT avant que cette réduction ne disparaisse le 1ER AOÛT !**

CLIQUEZ ICI POUR VOUS INSCRIRE MAINTENANT

APPEL AUX CONFÉRENCIERS

Les soumissions pour les conférenciers sont maintenant prises en considération. Veuillez envoyer votre soumission à : Administrativecoordinator@adric.ca. Vos contributions feront de cette 50e conférence un grand succès. Vous pouvez faire des présentations sur tous les aspects des PRD : arbitrage, médiation, décision, justice réparatrice, pour n'en nommer que quelques-uns.

LIEU

Le lieu de notre 50e Congrès annuel sera le Fairmont Royal York à Toronto. Nous avons obtenu un tarif de groupe de 399 \$ par nuit. Le lien de réservation est maintenant actif et prêt pour vous permettre de réserver.

Cliquez ici pour réserver votre chambre d'hôtel : https://book.passkey.com/event/50794302/owner/12204/home?lang=fr_CA

Vous pouvez également appeler le Service des réservations au 1-800-663-7229 ou leur Centre mondial de réservations au 1-800-441-1414. Pour faciliter la réservation, nous recommandons aux appelants de se présenter comme étant affiliés à l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada.



 **Le nombre de chambres d'hôtel est limité. Veuillez effectuer vos réservations dès maintenant!**

LES OPPORTUNITÉS DE COMMANDITE

Le Congrès national de l'IAMC 2024 propose six différents forfaits de commandite. Les possibilités de commandite sont restreintes. Réservez rapidement pour assurer votre visibilité auprès de notre communauté.

Pour obtenir plus d'informations sur les forfaits disponibles, visitez : https://adric.ca/wp-content/uploads/2024/06/ADRIC-National-Conference-Prospectus-2024_updated.pdf

LES COMMANDITAIRES

Nous exprimons notre sincère gratitude à tous nos commanditaires actuels pour leur généreux soutien jusqu'à présent.



ADR Notable



DENTONS

Stikeman Elliott



Lead the conversation in dispute resolution
with an Osgoode LL.M.

LERNERS

RENCONTREZ LE COMITÉ DE CONFÉRENCE:

Cliquez pour voir leurs biographies !

**MEGAN KEENBERG, C.S., Q. ARB.,
FONDATRICE – KEENBERG & CO**
(co-présidente du comité du congrès)

[*la biographie de Megan*](#)

**DAVID McCUTCHEN, LLB, C. ARB.,
ARBITRE – ARBITRATION PLACE**
(co-présidente du comité du congrès)

[*la biographie de David*](#)

**GARY LACASSE,
DIRECTEUR GÉNÉRAL
INSTITUT D'ARBITRAGE ET DE MÉDIATION
DU CANADA**

[*la biographie de Gary*](#)

**PRAMILA JAVAHERI, BA (HONS),
C.MED, Q.ARB, WFA**

[*la biographie de Pramila*](#)

**WARREN FOLEY,
ASSOCIÉ – GOWLING, WGL**

[*la biographie de Warren*](#)

**JOSIE PARISI, ASSOCIÉE,
RESTRUCTURATION FINANCIÈRE ET
SERVICES DE TRANSACTION
BDO LLP CANADA**

[*la biographie de Josie*](#)

PROFIL DU PRÉSENTATEUR:



**SHAARON JONES-
CRAWFORD: BARRISTER;
LLM; C. MED (ADRIC); EEC
(WINDSOR LAW); ADJUDICATEUR
(OSGOODE); CC. MED); AUTEUR**

Shaaron Jones-Crawford est une barrister formée à l'international avec une expérience en médiation, arbitrage et formation en résolution alternative des conflits. Elle a été formatrice dans des organisations telles que la Osgoode Hall Law School, le ministère de la Justice de l'Ontario, les municipalités de l'Ontario (Toronto, Hamilton, etc.), l'application des règlements municipaux de Toronto et la police de Toronto.



**HAROLD TAN: Q. Med
(ADRIC); Médiateur
communautaire agréé
(CC. Med); Adjudicateur
(Osgoode); LLM (ADR),
Osgoode; Auteur.**

Harold Tan est médiateur, enquêteur, adjudicateur, auteur, membre du corps professoral du Longo School of Business du Humber College et coach à York U (Continuing Studies). Il détient un LLM (Alternative Dispute Resolution) de la Osgoode Law School, une désignation de médiateur qualifié (Q. Med.) avec l'ADR Institute of Ontario/Canada, et une désignation de médiateur communautaire agréé (CC. Med.) avec la Ontario Community Mediation Coalition.

PRÉSENTATION DE LA CONFÉRENCE:

ENQUÊTE PRÉLIMINAIRE, CONTRE ENQUÊTE : AVANT QUE LE VOLCAN N'ENTRE EN ÉRUPTION

Si les services d'enquête sont familiers aux clients, nous introduisons une option antérieure dans cette catégorie connue sous le nom d'enquête préliminaire. Ce type d'enquête préliminaire est un protocole d'alerte précoce qui peut être activé avant que des allégations formelles ne soient formulées. Il offre au client retenu la possibilité de minimiser ses coûts financiers, organisationnels et réputationnels en prenant des mesures préventives.

Les présentateurs compareront et contrasteront les trois options d'enquête préliminaire, d'inquiry et d'investigation. Nous fournirons un exemple d'application réussie de l'enquête préliminaire dans un contexte professionnel.

APPORTER DE LA VALEUR À VOTRE ADHÉSION ! TD ASSURANCE

[Programme d'assurance habitation et auto - Institut d'Arbitrage et de Médiation du Canada \(adric.ca\)](https://adric.ca)



PROGRAMME D’AFFINITÉ



Nous avons quelques licences disponibles. Si notre compte Entreprise à ce niveau de Zoom vous intéresse, n'hésitez pas à nous contacter pour acheter ce produit.

MISE À JOUR DE VOS DONNÉES D’ADHÉSION/SE CONNECTER À LA PRD

Nous encourageons les membres de l'IAMC à s'assurer que leurs données d'adhésion sont à jour pour ADR Connect. Ces données sont cruciales, car elles facilitent la communication, le réseautage, les possibilités de perfectionnement professionnel, et vous permettent de vous faire ajouter à nos listes au sein de la communauté de praticiens du règlement extrajudiciaire des différends. En vous assurant que vos coordonnées, vos titres de compétence et vos domaines d'expertise sont à jour dans votre profil, vous pouvez maximiser votre visibilité et votre engagement au sein du réseau de l'IAMC. En prenant l'initiative, non seulement vous améliorez votre expérience individuelle, mais aussi renforcez le poids collectif des professionnels du règlement extrajudiciaire des différends dans la promotion de pratiques efficaces de résolution des conflits dans divers secteurs.

OFFICE DES TRANSPORTS DU CANADA

L'Office des transports du Canada (OTC), en collaboration avec l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada (IAMC), met à jour sa liste d'arbitres. Si vous souhaitez figurer sur cette liste, rendez-vous sur notre site Web pour en savoir plus : <https://adric.ca/fr/otc-cta/>



APPEL AUX RÉDACTEURS

Le Journal d'arbitrage et de médiation canadien sollicite des articles de chercheurs, de praticiens et d'étudiants sur tout processus ou aspect des PRD. Nous sollicitons également des recensions d'ouvrages ainsi que des articles originaux portant sur la vaste gamme de thématiques liées aux modes de prévention et de règlement des différends. Les soumissions provenant de différents secteurs et disciplines tels que les affaires, les communications, l'économie, l'ingénierie, le gouvernement, le droit et la psychologie sont les bienvenues.

Les membres et amis de l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada qui souhaitent rédiger des articles pour le journal sont encouragés à contacter un membre du comité de rédaction au sujet de leur article, à journal@adric.ca

Pour connaître les exigences en matière de fond et de forme de l'article, consultez [les Lignes directrices pour les auteurs potentiels](#).



ÉVÉNEMENTS ET COURS POUR LES MEMBRES ET INFORMATIONS DES AFFILIÉS

Institut d'arbitrage et de médiation du Canada

Cours de médiation-arbitrage (FORMATION EN ANGLAIS SEULEMENT)

NOUVEAU! La période d'inscription est maintenant ouverte au cours de base de médiation-arbitrage en ligne de l'IAMC.

Nous avons le plaisir d'annoncer le retour de notre cours de base de médiation-arbitrage en ligne en l'Automne 2024!

Le cours de base de médiation-arbitrage sera une immersion pratique intensive de trois jours dans les connaissances et les compétences requises pour mener une procédure de médiation-arbitrage juste et efficace. Donné en ligne en anglais par Colm Brannigan, Marc Bhalla et Richard Moore, tous des professionnels chevronnés dans le domaine de la résolution des différends, le cours abordera les sujets suivants : un survol de la procédure de médiation-arbitrage, les avantages et difficultés de la procédure, les normes de conduite et les questions d'éthiques liées aux démarches, la négociation et la rédaction de l'accord de médiation-arbitrage, la mise au point d'une pratique réflexive, la transition de la médiation à l'arbitrage, la façon dont les arbitres prennent des décisions, la rédaction de la décision, et les considérations professionnelles pratiques pour le médiateur-arbitre. Le cours répondra aux exigences de formation pour l'obtention du titre de Méd-Arb.A. de l'IAMC.

Les dates de l'atelier de médiation-arbitrage (présenté en ligne) sont les suivantes :

Premier jour : mardi 8 octobre 2024 de midi à 18 h (HE)

Deuxième jour : mercredi 9 octobre 2024 de midi à 18 h (HE)

Troisième jour : jeudi 10 octobre 2024 de midi à 17 h (HE)

[INSCRIPTION ICI](#)

ADR Institute of Ontario (ADRIO) / Institut de médiation et d'arbitrage de l'Ontario

The Influence of Geopolitics in Modern Conflicts

août 27, 2024

<https://adr-ontario.ca/adr-geopolitics/>

Marketing Strategies that Really Work for ADR Practitioners

août 28, 2024

<https://adr-ontario.ca/marketingadr2024/>

Online Speed Mentoring and Networking

août 29, 2024

<https://adr-ontario.ca/mentoring2024/>